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Praha 17. 10. 2023 

č. j.: UKFHS/535164/2023 

 

Zápis z kolegia děkanky ze dne 17. 10. 2023 

Přítomni: Věra Sokolová, Pavel Himl, Josef Kružík (online), Milan Hanyš (online), Tereza 

Pospíšilová (online), Petr Špecián, Dana Bittnerová, Jana Jeníčková, Ondřej Váša, Veronika Čapská, 

Kristýna Dáňová, Sára Černíková 

 

Body: 

1. Vytápění v budově FHS UK 

2. Setkání vedení s vedoucími kateder 

3. Oslavy 30. výročí SHV  

4. Příprava Vědecké rady FHS UK 27.10. 

5. Informace tajemnice 

6. Donatio Universitatis Carolinæ chair 

Různé 

 

Děkanka V. Sokolová zahájila v 9.05 jednání kolegia. 

1. Vytápění v budově FHS UK  

Budova fakulty je problematická na vytápění a v kancelářích se teplota blíží hranici, pod kterou není 

možné pracovat. Některá oddělení využívají elektrických přímotopů.   

K tématu proběhla diskuze, řešení s přímotopy není vhodné. Kolegium se shodlo, že je třeba udělat 

přehled, v jakých kancelářích je nutné přitápět. Dále je nutné analyzovat, jak se využíváním přímotopů 

zvyšuje spotřeba energie fakulty. Dokud se situace s teplotou nevyřeší, bude zvažovat i možnost 

umožnění HO.  

 

 2.  Setkání vedení s vedoucími kateder   

Ve středu 25. 10. od 16:00 proběhne setkání vedení fakulty s vedoucími kateder. Téma prvního setkání 

je personální a mzdová politika a kariérní rozvoj.   

 

3. Oslavy 30. výročí SHV  

Oddělení pro vnější vztahy připravilo koncept oslav. Jako první byla publikovaná kreativní výzva 

“Představ si FHS”, v dalších krocích byli osloveni studující, vyučující i absolventi a absolventky FHS. 

Diskuse.  
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 4. Příprava Vědecké rady FHS UK  

Probíhá příprava materiálů na zasedání VR FHS UK 27. 10.   

 

5. Informace tajemnice  

Na setkání tajemníků UK vyplynulo, že RUK míří k sjednocení všech činností na fakultách (týká se dohod, 

odpisů majetku, pracovních cest apod.)  

Rozdělení příspěvku z RUK pro rok 2024. Mimo jiné proběhne zafixování příspěvku na doktorská 

stipendia - ukazatel rozpočtu C, pravděpodobně na průměrných hodnotách za uplynulých pět let. 

Vzhledem k tomu, že tato informace není v souladu s dosavadními návrhy MŠMT, požádá tajemnice v 

této věci o upřesnění informace kvestora UK.  

Finanční kontrola. Tajemnice pracuje na mapování situace příkazců a správců na fakultě.   

Elektronické podpisy. Byl vytvořen návrh na předávací protokol k tokenu, který je nezbytnou součástí 

elektronického podpisu.   

Inzerce pracovních míst prostřednictvím FB a IG.   

 

 6. Donatio Universitatis Carolinæ chair  

Deadline návrhu pro podporu v programu Donatio je v pátek 27.10.  

Cílem je, aby tato témata byla v souladu s fakultním/univerzitním strategickým záměrem a jeho 

prioritami. Záměrem je podporovat malé obory, obory, které nejsou na daném pracovišti ještě plně 

etablovány, nebo obory, které chtějí dosáhnout vědecké excelence. Z navržených témat vybere kolegium 

rektorky maximálně pět pro každý rok. Následně se do druhého kola v rámci vybraných témat přihlásí 

fakulty se svými nominacemi konkrétní osoby.  

K věci proběhla diskuze. Jedním z diskutovaných témat bylo posílení oboru sémiotiky a možnosti její AJ 

verze.   

Kolegium se shodlo, že v tuto chvíli se fakulta do projektu nezapojí.   

 

 Různé:  

- zítra, 18. 10., proběhne slavnostní zasedání akademické obce, kde UK udělí čestnou vědeckou hodnost 

doktor honoris causa přírodních věd prof. Jamesovi Hobsonovi McKerrow, PhD., M.D. za účasti děkanky 

Sokolové, proděkana Špeciána a proděkanky Čapské.  

 

-  Vedení UK informovalo fakulty, že na některých fakultách, včetně FHS, chtějí Univerzity za klima UK 

pořádat stávku „studentů za klima“ ve dnech 15. - 17. 11. Děkanka informovala, že s ní v této věci nikdo 

dosud nejednal, což považuje za znepokojující. Zatím není vůbec jasné, jak si organizátoři případné 

stávky na FHS tuto akci představují, aniž by o tom předem jednali s vedením fakulty. Vedení fakulty bude 

činit kroky, aby informace mělo a aby zajistilo, že stávka nenaruší chystané oslavy 30 let SHV.  

 

- studenti „typu Cotutelle“– studující z řad doktorandů, kteří studující dvě VŠ a píší jednu disertační 

práci. Proběhla diskuze k tématu platby školného ze strany zahraničních studujících.   
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- opatření děkanky ve věci závěrečných prací – je nutné informovat vyučující, a zejména vedoucí kateder 

a garanty programů, kteří vedení kvalifikačních prací schvalují, že magisterské práce nemohou dále vést 

a oponovat vyučující s Mgr. titulem, kteří dosud neukončili doktorské studium a nezískali titul Ph.D.  

 

- zemřel bývalý spolupracovník fakulty Vít Řehoř 

 

- ubytování zahraničních studentů na KaM – opakují se stížnosti na nevyhovující podmínky na kolejích. 

K tématu proběhla diskuze. Ze strany FHS UK bohužel není možné podmínky na kolejích ovlivnit, 

nicméně v rámci celouniverzitních diskusí se fakulta bude snažit stížnosti našich studujících tlumočit. 

Zároveň se vedení fakulty dlouhodobě snaží zasazovat o zlepšení podmínek ubytování na kolejích.  

 

 Děkanka V. Sokolová poděkovala všem za účast a v 11:30 ukončila jednání kolegia.  

 

Zapsala: Sára Černíková 


